
PROTOKOL Nr VIII/20IS 

Obrad VIII Sesji Rady Gminy Kotun 


odbytych w dniu 20 kwietnia 20ISr 


Sesja odbyla siy w sali konferencyjnej Urzydu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczyly siy 0 godz. 14°°, a zakonczyly siy 0 godz. 1510. 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczylo - 15 radnych tj. 100% ustawowego skladu rady llista 
obecnosci w zal,!czeniu do protokolu/. 

Porzadek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad VIII Sesji Rady Gminy. 
2. 	 Uwagi do porz'!dku obrad. 
3. 	 Sprawozdanie W6jta z dzialalnosci miydzy sesjami. 
4. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zaliczenia dr6g do kategorii dr6g gminnych. 
5. Podjycie uchwaly w sprawie powolania doraznej Komisji Statutowej. 
6. 	 Podjycie uchwaly w sprawie ustanowienia i okreSlenia zasad przyznawania 

tytulu "Zasluzony dla Gminy Kotun". 
7. 	 Podjycie uchwal w sprawie wyraZenia zgody na wynajycie nieruchomosci 

bez przetargu. 
8. 	 Podjycie uchwaly w sprawie wydzierzawienia nieruchomosci stanowi,!cej 

mienie komunalne Gminy. 
9. 	 Podjycie uchwaly w sprawie nabycia prawa uzytkowania wieczystego 

nieruchomosci od PKP S.A. Oddzial Gospodarowania Nieruchomosciami 
w Warszawie. 

10. 	Dyskusja i sprawy r6zne. 
11. Przyjycie protokolu z poprzedniej sesji. 
12. Zamkniycie Obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodnicz,!ca Rady Teresa Brusniak otworzyla VIII Sesjy Rady Gminy 

Kotun. Stwierdzila quorum. Przywitala wszystkich przybylych na dzisiejsz,! 

sesjy: radnych Rady Powiatu Siedleckiego Jana Kucia oraz Bartlomieja 

Kurkusa, W6jta Grzegorza G6rala, Sekretarza Gminy Slawomira Smolaka, 

Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana Kucia, radnych oraz mieszkanc6w 

przybylych na dzisiejsz,! sesjy. 


Ad pkt. 2 

Wniosk6w nie zgloszono. 




Ad pkt. 3 
Wojt poinformowal zebranych, ze w okresie pomiydzy 25 marca a 20 kwietnia 
br. zajmowal siy nastypuj~cymi sprawami: 

I . 	Wydal 5 zarz~dzen, 97 decyzji , 6 postanowien. 
2. 	Podpisal umowy na wykonanie map geodezyjnych drogi Broszk6w -

Zeli szew oraz na dokumentacjy techniczn~ modernizacji tej drogi. 
3. 	Zakonczyl siy remont budynku Zespolu Szkol w Bojmiu. 
4. 	 W tym tygodniu takZe zostanie zakonczona modernizacja ulicy Lesniej 

w Kotuniu. 
5. 	 W tygodniu przed Swiytami podpisano umowy-zlecenie z trzema 

osobami, ktore w ci~gu dwoch tygodni zbieraly smieci przy naszych 
drogach. Nie wszystko zd~zylismy oczyscic, ale udale siy zebrac 
wi ykszosc odpad6w wyrzucanych przy drogach. L~cznie zebrano okolo 8 
ton odpadow. M6wimy ostatnio bardzo wiele 0 odpadach na skladowisku 
i 0 zagrozeniu z tym zwi~zanym a nie mniejsze zagrozenie fundujemy 
sobie sami wyrzucaj~c nasze smieci do przydroznych rowow i lasow. 
Poprosil, aby wszyscy zwracali uwagy na pojazdy z kt6rych wyrzucane s~ 
odpady, bo jesli sami sobie nie pomozemy, to za chwilky bydziemy mieli 
drogi tak samo zasmiecone, jak to bylo wczesniej. 

6. 	Wykonano szereg prac zwi~zanych z wyrownaniem drog, niestety nie 
wszystkie udale siy por6wnac. Wykonano oczyszczenia okolo 7,5 km 
poboczy z zakrzaczen i zadrzewien. Jest jeszcze wiele do zrobienia, ale 
powolutku zaczniemy porz~dkowac pobocza i rowy naszych dr6g. 
Wyrwano true karpy po wczesniej sciytych drzewach. 

7. 	 TakZe w tygodniu przed Swiytami podpisalismy z Urzydem 
Marszalkowskim umowy na dofinansowanie wczesniej wykonanych prac 
wodoci~gowych w latach 2008-2010. 

8. 	 W pierwszym kwartale 2015 roku dlug gminy zmalal ookolo 1,5 min zl. 
Na koniec marca wynosi on 10.728.930 zl. 

9. 	Wojewodzki Inspektorat Ochrony Srodowiska wydal decyzjy 
o zamkniyciu skladowiska odpadow w Kotuniu. W dniu dzisiejszym 
podpisana zostala decyzja w tej sprawie. Wyst~pilismy 0 przekazanie nam 
jej kopii. Zostanie nam ona udostypniona po tym, jak firma MPK 
Ostrolyka odbierze swoj oryginal. Decyzja Ta rna charakter 
natychmiastowej wykonalnosci , zatem ewentualne odwolania od tej 
decyzji nie wstrzymaj~ jej wykonania. 

- Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki zapytal, czy to znaczy, ze blokada 
bydzie zwolniona. 

- W6jt Grzegorz Goral wyjasnil, ze blokada ma charakter dobrowolnego 
ruchu mieszkancow. Urz~d nie moze tego zrobic, to jest ich decyzja. 
Jednak krok milowy zostal juz osi~gniyty. Czeka nas jeszcze wiele pracy, 
ale jUl: widac efekty naszych wczesniejszych dzialan. 



- Soltys wsi Niechnabrz stwierdzil, ze teraz trzeba jeszcze bardziej 

pilnowae, aby niczego nie wywieili z tego wysypiska. 


- W6jt zazartowal, ze jesli chcij wywozie, to nawet niech wywiozij 
wszystko co nawiezli, nie bydzie im w tym przeszkadza1. Co innego jeSli 
bydij chcieli nadal skladowae, wtedy bydij j uz lamae j asno okreslone 
prawo w tej kwestii. 

- Radny Michal Bentkowski stwierdzil, ze na blokadzie mieszkancy juz 
wiedza 0 tej decyzji ale czekajij na decyzjy w formie pisemnej. 

- W6jt wyjasnil, ze takjak m6wil wczesniej, otrzymamy jij po tymjak 
firma MPK odbierze sw6j egzemplarz. 

- Przewodniczijca Rady zapytala, co wplynyl0 na zmniejszenie naszego 
dlugu. 

- W6jt wyjasnil, ze splacone zostaly raty za I kwarta12015r. 

Wiycej uwag ani pytan nie wniesiono. 

Ad pkt. 4 
W6jt wyjasnil, ze w gestii W6jta jest uporzijdkowanie stanu prawnego dr6g 
polozonych na terenie gminy a bydijcych jej wlasnosciij. W tej sprawie jednak 
zadzialala potrzeba chwili. W przypadku tych dzialek, to sij to dzialki drogowe, 
kt6re nie sij drogami publicznymi w mysl ustawy. Sijsiedzi tych dzialek nie 
mogij podzielie swoich dzialek, poniewaz nie bydij one mialy dostypu do drogi 
pUblicznej, 0 czym stanowi prawo. Postanowiono zatem wlijczye wskazane 
drogi do pozostalych drog 0 statusie drogi gminnej. 

- Radna Barbara Plichta zapytala, jaka jest dlugose tych drog, czy 
Chlewiska maja plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego, jakie 
Sij to tereny , czy Sij to dzialki rolne czy jest to dzialki zabudowane. 

- W6jt wyjasnil, ze Chlewiska nie majij pmzp, przy drogach tych wystypuje 
zabudowa zagrodowa jak i mieszkaniowa, dlugose tych drog to 1600 mb. 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodniczijca Rady Teresa Brusniak odczytala projekt Uchwaly 

Nr VlI1.40.2015 w sprawie zaliczenia dr6g do kategorii drog gminnych. 

Uchwala zostala podjyta wiykszosciij glos6w lza-14, wstrzymal siy-li 

w glosowaniujawnym. 


Ad pkt. 5 

Protokolujijca wyjasnila, ze zar6wno Statut Gminy jak i statuty solectw swojij 

treSciij maja wiele zapisow juz kwalifikujijcych siy do zmiany . Statuty solectw 

nie byly aktualizowane od 1990 roku. Wojt zaproponowal, aby rozpoczije pracy 

nad ich aktualizacjij. Propozycja powolania tej komisji w tym momencie jest jak 




najbardziej konieczna. Zanim powstanq zmiany i nowe treSci statut6w, kt6re 
bydzie mozna przedstawic do procedowania Radzie uplynie duzo czasu, ale 
prace trzeba zacZqC juz teraz. W sklad proponowanej Komisji wchodzq 
przewodniczqcy wszystkich stalych komisji Rady jako czlonkowie 
i Wiceprzewodniczqcy Rady, jako jej przewodniczqcy. Jesli zgodzicie siy 
Panstwo na powolanie Komisji Statutowej w takim skladzie, to pozostanie nam 
tylko jq przeglosowac. 

- Radna Barbara Plichta podziykowala W6jtowi, ze pomyslal nad zmianq 
dotychczas dzialajqcych statut6w. Nie wiem jak brzmial pierwotny statut, 
ale w kadencji 2010-2014 na pewno nie byl zmieniany. Ma dwa Statutu 
przekazane jej w 2010 roku i ten przekazany jej w 2014 roku . R6zniq si y 
one od siebie a chyba tak nie powinno byc. Nastypnie przytoczyla kilka 
przyklad6w swiadczqcych wedlug radnej 0 ich r6znicach. 

- Protokolujqca wyjasnila, ze Statut ma jednq zmiany i zostala ona 
dolqczona do Statutu pierwotnego. Statutjest aktem prawa miejscowego 
i opublikowany jest w Dzienniku Urzydowym Wojew6dztwa 
Mazowieckiego, kt6ry jest dla wszystkich dostypny. Nalezy wydrukowac 
sobie calq tresc statutu, jesli material pomocniczy r6Zni siy od siebie. 

- W6jt stwierdzil, ze wlasnie dlatego, ze Sq r6znice w obowiqzujqcych 
statutach - postanowil rozpoczqC pracy nad projektem nowych statut6w. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr VIII.41.20 15 w sprawie 

powolania doraznej Komisji Statutowej. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 

W6jt wyjasnil, ze w tym roku mija 25 lat samorzqdnosci. W tej to okazji 

chcialby w jakis spos6b podziykowac osobom, kt6re w szczeg61ny spos6b 

zapisaly siy w ten okres wprowadzania zmian w systemie dzialania naszej 

gminy. Przygotowany zostal zatem projekt uchwaly w sprawie przyznawania 

tytulu "Zasluzony dla gminy Kotun". Jest to wyr6znienie bardziej medialne niz 

materialne, ale uwaza, ze dlugoletnim samorzqdowcom, kt6rzy kladli podwaliny 

samorzqdnosci w gminie naleZy siy podziykowanie. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak odczytala projekt Uchwaly 

Nr VIII.42.20 15 w sprawie ustanowienia i okreslenia zasad przyznawania tytulu 

"Zasluzony dla Gminy Kotun". 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 


http:VIII.42.20
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Protok61 w poprzedniej sesji zostal przyjyty jednoglosnie /za-IS/ w glosowaniu 
Jawnym. 

Ad pkt. 7 
W6jt Grzegorz G6ral wyjasnil, ze sprawa dotyczy wydzierzawienia dw6ch 
dzialek zabudowanych, kt6re S() obecnie dzierzawione. W przypadku drugiej 
uchwaly chce wprowadzic autopoprawky. W § I w miejsce wyraz6w " na okres 
10 lat" wprowadza zapis "na okres 1 roku". Jest duze zainteresowanie 
kupuj()cych dzialk(), na kt6rej czysci stoj() zabudowania wnosz()cej 
o przedluzenie dzierzawy. Nie chce zatem wstrzymywac ewentualnych prac nad 
sprzedaz() tej dzialki. 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodnicz()ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr VIII.43 .20 IS w sprawie 

wyrazenia zgody na wynajycie nieruchomosci bez przetargu. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-IS/ w glosowaniu jawnym. 


Nastypnie Przewodnicz()ca Rady Teresa Brusniak odczytala projekt Uchwaly 

Nr VIII.44.20 IS w sprawie wyrazenia zgody na wynajycie nieruchomosci bez 

przetargu. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-IS/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 8 

W6jt wyjasnil, ze sprawa dotyczy dalszego wydzierzawienia dzialki, kt6q 

obecnie dzierzawi rolnik. Doprowadzil on j() do nalezytej kultury rolnej 

i chcialby j() nadal dzierzawic. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodnicz()ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr VIII.4S.20 IS w sprawie 

wydzierzawienia nieruchomosci stanowi()cej mienie komunalne gminy. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-IS/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 

W6jt wyjasnil, ze kolejny projekt uchwaly dotyczy grunt6w wyl()czonych przez 

PKP w drodze podzialu nieruchomosci. Pierwsza jest zajyta pod ulice Kolejow() 

a druga to dzialka po tak zwanej "rampie kolejowej". Jest to bardzo dla nas 

korzystne. Proponowalismy juz wczeSniej, aby przenieSc targowisko na drug() 

strony tor6w, gdzie ruch jest znacznie mniejszy, aby poprawic bezpieczenstwo 

na ulicy Siedleckiej. Jedn() dzialky otrzymamy za darmo, jako juz zajyt() pod 

drogy. Cena drugiej natomiast bydzie negocjowana i prawdopodobnie bydziemy 


http:VIII.4S.20
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musieli za ni'l zaplacic. Jest to duza dzialka, wiyc cena tez moze bye duza, ale 

przed jej zakupem radni wypowiedzq siy w tej sprawie. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodnicz'lca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr VIII.46.20 15 w sprawie 

nabycia prawa uzytkowania wieczystego nieruchomosci od PKP S.A. Oddzial 

Oospodarowania Nieruchomosciami w Warszawie. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie lza-15/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 10 

W6jt poinfonnowal, ze nie wspominal jeszcze 0 chyci publikacji jakiegos 

gminnego wydawnictwa. Nie wie jeszcze w jakiej fonnie mialoby bye ono 

wydawane i z jak'l czystotliwosci'l, ale chyba jest taka potrzeba. S'l juz co 

prawda takie narzydzia jak strona intemetowa gminy i BIP - jednak starsi ludzie 

nie maj'lcy dostypu do intemetu skarz'l siy, ze nie maja nalezytej infonnacj i 

o tym, co siy dzieje w gminie. Taka gazetka gminna moglaby dotrzee do 
wiykszosci mieszkanc6w i to w niej bylyby wszystkie najwazniejsze infonnacje 
o dzialaniach gminy, jak i 0 wchodz'lcym prawie dla mieszkanc6w gminy. 

Radny Kazimierz Kowalczyk zapytal W6jta, co ze zlozonym przez niego 
wnioskiem. Czy zostal juz rozpatrzony? 

- W6jt wyjasnil, ze skoro radny otrzymal juz ustn'l odpowiedz w tej 
sprawie, to teraz nalezy tylko oczekiwae odpowiedzi pi semnej. 

- Radna Barbara Kwiejda zapytala, czy jest odpowiedz z Rejonu 
Energetycznego w sprawie slupa na ulicy Ogrodowej. 

- W6jt stwierdzil, ze odpowiedz juz przyszla, ale jest ona negatywna. 
Prace te byd'l robione przy okazji przebudowy linii na tym odcinku. 

- Radna Barbara Kwiejda stwierdzila, ze przeciez te slupy s'l uszkodzone. 
W6jt odpowiedzial, ze niestety POE Dystrybucja tak nie uwaza. 
Wymieni 'l slupy w ramach modemizacji sieci, nie wczesniej . 

Wiycej dyskusji ani spraw r6znych nie zgloszono. 

Ad pkt 11. 
- Radna Barbara Plichta wniosla 0 wprowadzenie zmian w cZysci jej 

wyst'lpienia w punkcie 2. Niekt6re wypowiedzi s'l bardzo obszemie 
protokofowane a jej wypowiedz zostala skr6cona i nie zawiera petnej jej 
wypowiedzi w tym punkcie. Przygotuje odpowiednie sprostowanie do tej 
czysci protokolu. 

http:VIII.46.20


Protok61 w poprzedniej sesji zosta! przyjyty wi"kszosci'l g!os6w lza- l4, 

wstrzymalo siy- II w gl'osowaniu jawnym. G!os wstrzymuj'lcy naleza! do radnej 

Barbary Plichty. 


Ad pkt. 12 

Wobec wyczerpania porzqdku obrad Przewodnicz'lca Rady Teresa Brusniak 

podziykowa!a wszystkim za przybycie i udzial w posiedzeniu. 

Nastypnie zamknyla Obrady VIII Sesji Rady Gminy w Kotuniu. 



